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Ministar finansija Radoje 
Žugić u razgovoru za Dnevne 
novine kazao je da je nedav-
no odbijanje renomiranih in-
vestitora ugrozilo ispunjava-
nje dominantne obaveze drža-

ve da kroz razvojne projek-
te valorizuje resurse, čime 
je posredno nanijeta ogro-
mna šteta i budžetu i ci-
jelom društvu, te da ta-
kvo ponašanje pojedi-
nih poslanika zahtije-
va utvrđivanje političke 

Neodgovornost dijela poslanika državu 
će skupo koštati. Takvo ponašanje 
zahtijeva političku odgovornost

 ⌦ Vesna Šofranac

Protesti koštali državu 
blizu milion eura

DN: U kojoj mjeri će državni 
bužet i stabilnost finansija bi-
ti ugroženi zbog troškova ko-
je su prouzrokovali protesti? 

ŽUGIĆ: Ako iznos od 40.000 
eura, koliko državu dnevno ko-
šta održavanje protesta, a što je 
suma koju je zvanično saopštio 
MUP, pomnožimo sa brojem da-
na koliko protesti traju, jasno je 
koliko su ovi izdaci opteretili dr-
žavnu kasu. Ovdje je riječ samo 
o direktnim troškovima koji su 
uslovljeni vanrednim angažova-

njem nadležnih službi na 
obezbjeđivanju javnih 
skupova. 

 Sa druge strane, pro-
testi su uslovili i znatan 
iznos indirektnih troškova, 
čija je kalkulacija složenija 
i teže izvodljiva, ali je, 
nesumnjivo, i taj 
dio izdata-
ka znatno 
optere-
tio držav-
ni budžet. 

USVAJANJE ZAKONA O 
ZARADAMA U JAVNOM 
SEKTORU STVORIĆE PRET-
POSTAVKE ZA POBOLJŠA-
NJE MATERIJALNOG STA-
TUSA ZAPOSLENIH U DR-
ŽAVNOJ UPRAVI

Ministar Žugić na-
glašava da je u prvih 
devet mjeseci ove 
godine ostvareno 
963,2 miliona eura 
budžetskih prihoda 

INTERVJU: RADOJE ŽUGIĆ, MINISTAR 
FINANSIJA U VLADI CRNE GORE
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Evidentirano 
kašnjenje u 

realizaciji dijela 
obaveza posljedica 

je objektivnih 
razloga i ne 
smatram ga 

odgovornošću 
ministarstva na 
čijem sam čelu

MILIONA EURA NA GODIŠNJEM 
NIVOU KOŠTAĆE IMPLEMENTA-
CIJA DIJELA NEDAVNO USVO-

JENIH ZAKONA

28

odgovornosti. 
U odgovorima na naša pi-

tanja, ministar govori i o 
udaru na budžet koji će pro-
uzrokovati dvadesetodnev-
ni protesti, o troškovima ko-
ji čekaju državu primjenom 
novih izbornih pravila, kao 
i prognozama za narednu 
godinu, naplati poreza..., uz 
optimističnu poruku da će 
usvajanjem zakona o zara-
dama u javnom sektoru bi-
ti stvorene pretpostavke za 
poboljšanje materijalnog 
statusa zaposlenih u držav-
noj upravi.

  
DN: Gospodine Žugiću, 

kada će Vlada razmatra-
ti nacrt budžeta za nared-
nu godinu? U informaciji 
ministarstva na čijem ste 
čelu, objavljenoj nedavno 
u Pobjedi, navedeno je da 
su polazne osnove za pro-
jekciju budžeta Smjerni-
ce makroekonomske i fi-
skalne politike do 2018. 
godine... 

ŽUGIĆ: Nacrt budžeta za 
2016. godinu biće dostav-
ljen Vladi na razmatranje u 
skladu sa zakonskim rokovi-
ma, odnosno do kraja teku-
ćeg mjeseca. U skladu sa Za-
konom o budžetu i fiskalnoj 
odgovornosti, projekcije da-
te u Smjernicama makroeko-

nomske i fiskalne politike 
predstavljaju pola-

znu osnovu za 
pripremu 

i pla-
n i -

ranje budžeta za narednu 
godinu i iste su ažurirane u 
septembru 2015. godine. Pre-
ma projekcijama sadržanim 
u ažuriranim Smjernicama, 
procijenjeno je da će realni 
rast BDP-a 2015. iznositi 4,3 
odsto, a 2016. godine 4,1 od-
sto, kao i da će izvorni priho-
di budžeta biti veći od plani-
ranih i iznositi oko 37 odsto 
procijenjenog BDP-a, a da će 
rashodi budžeta biti na ni-

vou planiranih.

DN: Parlamentar-
na većina sastav-

ljena od opozicije 
i SDP donijela je 

tokom protekle dvije godi-
ne nekoliko propisa za koje 
je upozoravano da udaraju 
na državni budžet i finan-
sijsku stabilnost... 

ŽUGIĆ: Evidentna je prak-
sa koju i šira javnost prepo-
znaje, a tiče se donošenja 
odluka od strane poslanika, 
koje za posljedicu, nerijetko, 
imaju znatno finansijsko op-
terećenje državnog budžeta. 
Riječ je o jednostranim, od-
nosno odlukama donijetim 
bez prethodnog analiziranja 
njihovog fiskalnog uticaja i 
bez pribavljanja mišljenja 
Vlade na sadržaj predlože-
nih rješenja.

DN: Kakva je procjena 
uticaja tih zakona, odno-
sno koliko će koštati gra-
đane Crne Gore?

ŽUGIĆ: Pripremili smo 
procjenu uticaja zakona ko-
ji su nedavno, na ovakav na-
čin, usvojeni od strane parla-
menta i došli do podatka da 
će njihova implementacija, 
na godišnjem nivou, koštati 
državu cca. 28,3 miliona eu-
ra. Osim znatnih finansijskih 
izdataka, ovakva praksa je, u 
pojedinim slučajevima, do-
vela i do kolizije zakona, od-
nosno do situacija da se, ne-
rijetko, ista materija uređuje 
propisima sa istom pravnom 
snagom, a različitim rješenji-
ma po istim pitanjima, što je 
pravno neodrživo.

DN: Kako će se odbija-
nje investitora odraziti na 
budžet?

ŽUGIĆ: Nanosi se ogro-
mna šteta i budžetu i gra-
đanima. Podsjetio bih jav-
nost da su nedavno u par-
lamentu odbijeni renomira-
ni investitori, što je ugrozilo 
ispunjavanje naše domi-
nantne obaveze koja se od-
nosi na valorizaciju ogro-
mnih resursa, kroz realiza-
ciju razvojnih projekata, te 
je time, posredno, nanijeta 
ogromna šteta i budžetu i ci-

jelom društvu. Da li je ova-
kvo postupanje pojedinih 
poslanika u funkciji priku-
pljanja političkih poena ili, 
pak, posljedica neznanja ili 
loših namjera ostaje da po-
kaže vrijeme. U svakom slu-
čaju, ono je štetno po našu 
zajedničku državu i stoga 
zahtijeva utvrđivanje poli-
tičke odgovornosti.

DN: Kako ste zadovolj-
ni naplatom poreza u ovoj 
godini?

ŽUGIĆ: Uvođenjem novih 
rješenja i intenziviranjem 
primjene postojećih instru-
menata naplate, i 2015. go-
dine je zabilježen pozitivan 
trend kada je u pitanju na-
plata budžetskih prihoda. 
Ostvareni prihodi u prvih de-
vet mjeseci tekuće godine, u 
iznosu od 963,2 miliona eura, 
veći su u odnosu na plan za 
0,8 odsto, a u odnosu na isti 
period prethodne godine za 
2,5 odsto.

DN: Hoće li u budžetu za 
narednu godinu biti mje-
sta za povećanje plata i 
penzija?

ŽUGIĆ: Pitanje politike 
zarada je u stalnom foku-
su Vlade i isto se posmatra 
u kontekstu kreiranja pra-
vednijeg sistema zarada ko-
ji će obezbijediti poštovanje 
principa pravednosti i raci-
onalnosti. Usvajanje zakona 

o zaradama u javnom sek-
toru omogućiće uspostavlja-
nje takvog sistema i stvori-
ti pretpostavke za poboljša-
nje materijalnog statusa za-
poslenih u državnoj upravi. 
Sa aspekta pozitivnih tren-
dova u fiskalnoj i makroeko-
nomskoj sferi, realno je oče-
kivati skoru budžetsku rav-
notežu, što će dodatno do-
prinijeti kreiranju zdrave 
platforme za unapređenje 
životnog standarda i zapo-
slenih i penzionera.

DN: Nedavno je predstav-
ljen učinak ministarstava i 
ispunjenost Programa ra-
da Vlade. Za Ministarstvo 
na čijem ste čelu navedeno 
je da je ispunjena polovina 
obaveza...

ŽUGIĆ: U informaciji o 
stepenu realizacije Progra-
ma rada Vlade za prva tri 
kvartala 2015, Ministarstvo 
finansija je sa ostvarenjem 
planiranih obaveza u obimu 
od 73 odsto, okarakterisano 
kao jedno od manje uspješ-
nih u izvršavanju utvrđenih 

zadataka. Imajući prethod-
no u vidu, imam potrebu da 
skrenem pažnju javnosti na 
činjenicu da su, od šest za-
kona koji su okarakterisa-
ni kao nerealizovani, četiri 
blagovremeno pripremljena 
i potvrđena od strane nad-
ležnih Vladinih komisija, ali 
je njihovo dalje procesuira-
nje uslovljeno dinamikom 
rada određenih tijela Evrop-
ske komisije, na čija se mi-
šljenja čeka. Preostala dva 
zakona su Zakon o privat-
no-javnom partnerstvu, koji 
nije u direktnoj nadležnosti 
Ministarstva finansija i Za-
kon o zaradama u javnom 
sektoru, čiji je nacrt davno 
završen, ali konačno usa-
glašavanje stavova još nije 
postignuto. Dakle, evidenti-
rano kašnjenje u realizaci-
ji dijela naših obaveza po-
sljedica je objektivnih razlo-
ga i ne smatram ga odgovor-
nošću ministarstva na čijem 
sam čelu. 

O Lakićeviću 
bez komentara

DN: Prošlog mjeseca direk-
tor Poreske uprave podnio je 
ostavku. Kako komentarišete 
informacije u dijelu medija da 
je bio pod pritiskom? 

ŽUGIĆ: Imajući u vidu da se 
radi o ličnom činu, ostajem bez 
komentara na Vaša pitanja.

DN: Mediji su nekoliko pu-
ta objavili da Poreska uprava, 
odnosno bivši direktor, imaju 
zaštitnički stav prema dijelu 
medija, konkretno prema Dej-
li presu i TV Vijesti. Čak im je 
bilo dozvoljeno i prošle i ove 
godine da ne dostavljaju mje-
sečni IOPPD izvještaj o obra-
čunatim porezima i doprino-
sima na zarade...

ŽUGIĆ: Aktivno radimo na 
snaženju i širenju poreskog ka-
paciteta uz uvažavanje četi-
ri ključna principa, i to principa 
transparentnosti, neselektivno-
sti, nulte stope tolerancije i uva-
žavanja kompanija sa potencija-
lima za oporavak. I naše buduće 
aktivnosti biće usmjerene na in-
tenziviranje napora u funkciji po-
menuta četiri principa. 

Novi model izbora nov i za svijet
DN: Na-

redne go-
dine će bi-

ti održani par-
lamentarni izbori. Da 

li je već izvjesno koliko 
će državu koštati budu-
ći da elektronska iden-
tifikacija birača zahtije-

va velike troškove? Da li 
je, po Vama, novi način gla-

sanja bacanje para poreskih 
obveznika?
ŽUGIĆ: Teško je dati odgovor 

na pitanje da li je ulaganje u novi 
model organizovanja izbora ren-
tabilno ili ne, iz razloga što nig-
dje u regionu, niti šire, ne postoje 
uporedna iskustva na osnovu ko-
jih bismo mogli ustanoviti kakve 
konačne efekte možemo očekiva-
ti.  U svakom slučaju, podržavaju-
ći predloženi model, Vlada je do-
kazala da ima odgovoran odnos i 
iskrenu namjeru da aktivno uče-
stvuje u jačanju izbornog povjere-
nja i građana i opozicije, te da že-
li da pruži podršku svim aktivno-

stima koje će značiti dodatnu ga-
ranciju demokratskim izborima. 

DN: I, koliko će nas to koštati?
ŽUGIĆ: Zakon o izboru odbor-

nika i poslanika precizira obavezu 
Državne izborne komisije da izve-
de kalkulaciju troškova neophod-
nih za sprovođenje izbora i da Mi-
nistarstvu finansija podnese za-
htjev za  obezbjeđivanje potrebnih 
sredstava. Sa druge strane, oba-
veza Ministarstva je da, u Zakonu 
o budžetu, isplanira sredstva za 
ove namjene.
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